



## MEDIA RELEASE

### ABUSE-FREE SPORT OFFICIALLY IN EFFECT FOR RACQUETBALL CANADA



January 15, 2023

**WINNIPEG** - Effective **January 15, 2023**, Racquetball Canada has access to services provided by the **Office of the Sport Integrity Commissioner (OSIC)**, which serves as the central hub of **Abuse-Free Sport**, the new independent program to prevent and address maltreatment in sport.

Complaints will now be filed with either Abuse-Free Sport or the **Independent Third Party Case Manager (ITP)** for Racquetball Canada.

A complete overview on how to file a complaint to either Abuse-Free Sport or the ITP is outlined in this [section](#) of the Racquetball Canada website.

Racquetball Canada has also adopted the most recent version (6.0) of the **Universal Code of Conduct to Prevent and Address Maltreatment in Sport** (UCCMS) and completed the required policy changes.

There is more information about the Abuse-Free Sport program [HERE](#), on the OSIC [HERE](#), and on Racquetball Canada [HERE](#).

#### **About Abuse-Free Sport**

Abuse-Free Sport is an independent program that is part of a growing national movement to rid Canadian sport of all forms of harassment, discrimination and abuse. As a Program Signatory, AthletesCAN is an active player in this movement.

Unlike the previous approach, where each national sport organization created its own system for dealing with complaints of maltreatment, this is a centralized “one-stop shop.” It is independent and led by experts in their fields, using education and research to prevent maltreatment at all levels of sport.

#### **About Racquetball Canada**

Racquetball Canada is the National Sport Organization for the sport of racquetball. As a member of the Canadian Olympic Committee, our mission is to coordinate, govern and encourage the

advancement of racquetball from the grassroots to the elite level across Canada. Our vision is to be a visible, vibrant sport enjoyed coast to coast by Canadians of all ages and abilities. Join our community.

For more information please contact:

**Jan Hanson**

Communications, Diversity & Safe Sport Director

Racquetball Canada

[communications@racquetballcanada.ca](mailto:communications@racquetballcanada.ca) | 306.502.4422



## COMMUNIQUE

### LE PROGRAMME SPORT SANS ABUS ENTRE OFFICIELLEMENT EN VIGUEUR POUR RACQUETBALL CANADA

15 janvier 2023

**WINNIPEG** - À partir du **15 janvier 2023**, Racquetball Canada aura accès aux services fournis par le **Bureau du commissaire à l'intégrité du sport (BCIS)**, qui sert de plaque tournante à **Sport sans abus**, le nouveau programme indépendant visant à prévenir et à traiter les mauvais traitements dans le sport.

Les plaintes seront désormais déposées soit auprès de *Sport sans abus*, soit auprès de la **tierce partie indépendante (TPI) gestionnaire de cas** de Racquetball Canada.

Un aperçu complet de la façon de déposer une plainte auprès de Sport sans abus ou de la TPI est présenté dans cette section du site Web de Racquetball Canada.

Racquetball Canada a aussi adopté la version la plus récente (6.0) du **Code universel de conduite pour prévenir et contrer la maltraitance dans le sport** (CCUMS) en plus de procéder aux modifications requises à ses politiques.

Pour obtenir plus d'information sur le programme Sport Sans Abus, veuillez [CLIQUER ICI](#). Pour de plus amples renseignements sur le BCIS, veuillez [CLIQUER ICI](#). Pour en savoir plus sur Racquetball Canada veuillez [CLIQUER ICI](#).

#### À propos de Sport Sans Abus

Sport Sans Abus est un programme indépendant qui s'inscrit dans une mouvance dynamique visant à éliminer toute forme de harcèlement, de discrimination et d'abus dans le sport au Canada. À titre de signataire du programme, AthlètesCAN participe activement à ce mouvement.

Auparavant, le traitement des plaintes pour maltraitance relevait directement de l'organisme national de sport concerné. Le programme Sport Sans Abus centralise le tout au sein d'un guichet unique indépendant. Dirigé par des experts de leurs domaines, il utilise l'éducation et la recherche pour prévenir la maltraitance à tous les niveaux du sport.

#### About Racquetball Canada

Racquetball Canada est l'organisme national directeur de sport qui régit le racquetball au Canada. À titre de membre du Comité olympique canadien, il a pour mission de coordonner, de régir et de favoriser les progrès du racquetball, du niveau de base à celui de l'élite, et ce dans tous les coins du Canada. Nous avons comme vision d'être un sport dynamique et reconnu, pratiqué d'un océan à l'autre par des Canadiennes et Canadiens de tous âges et de toutes capacités. Joignez-vous à notre communauté dès aujourd'hui!

**Pour plus d'informations, veuillez contacter :**

**Jan Hanson**

Directrice des communications, de la diversité et de la sécurité dans le sport  
Racquetball Canada

Racquetball Canada  
[communications@racquetballcanada.ca](mailto:communications@racquetballcanada.ca) | 306.502.4422

Join Racquetball Canada! Rejoignez Racquetball Canada!

**Join our Social Community!**  
**Rejoignez notre communauté sociale !**



Funded by the Government of Canada  
Financé par le gouvernement du Canada

**Canada**

Racquetball Canada | 145 Pacific Avenue, Winnipeg, R3B 2Z6 Canada

[Unsubscribe info@sports-4murs.qc.ca](mailto:info@sports-4murs.qc.ca)

[Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)

Sent by [communications@racquetballcanada.ca](mailto:communications@racquetballcanada.ca) in collaboration with

